
Friendship is the greatest 
gift of life



Подготовка к работе 

Перед нами текст задания Friendship is the greatest gift of life. 
Нам важно отличать понятия ТЕМА и   КОММУНИКАТИВЕАЯ ЗАДАЧА 
ИЗ данного текста следует определиться тема ДРУЖБА или всё же ТЕ ЦЕННОСТИ КОТОРЫЕ ДАЮТСЯ ЧЕЛОВЕКУ КАК ДАР 
Перед нами задача доказать или опровергнуть мнение, что «Дружба величайший дар»   
Если мы будем работать только в теме ДРУЖЮА нам трудно будет решить задачу.  Если мы подумаем о тех ценностях (а это не только дружба)  , которые 
дарованы человеку , мы решим задачу 
Чтобы решить задачу, вы можете противопоставить две точки зрения : «Дружба величайший дар»     «Дружба не может быть величайшим даром (тогда 
что величайший дар?»  

Продумать вопросы которые помогут определить тему и понять проблему , заявленную в задании 
1) Что такое дружба? Что такое дружить? Как можно развивать  дружеские отношения и как можно потерять друга?  Как стать хорошим другом? 

Трудно ли быть хорошим другом?  Все ли имеют дар дружить и заслуживают этого дара иметь друзей? 
2) Какие разновидности дружбы выделяют?  (так как тема завялена широко, то не стоит писать только об определённой дружбе в определённой 

ситуации )  
 3) Какие качества друга ценятся, какие не принимаются?

Какие ценности дарованы человеку с рождения  и какие можно считать величайшими? 

Как мы видим вопросов много    и как легко уйти от  поставленной задачи?   
Подчеркните ключевые слов и подумайте, как вы их понимаете (от того, как вы почувствуете значение слова, зависит результат)
  Поработайте с коллокациями (устойчивыми словосочетаниями) слова friendship  и gift 
Подберите синонимы к ключевым словам
Так как на экзамене у нас не будет времени их искать (при тренировке вы должны быть в постоянном поиске коллокаций и аргументов) 
  



Friendship is the greatest 
gift of life

• Friendship – понятие широкое (значит, мы можем писать о дружбе в 
любом возрасте любого пола)

• GIFT – талант.  дар (дружить  и ценить друзей) 

•The greatest  - сильный ограничитель  (это значит, величайший 
дар всегда один Либо это действительно дружба, либо что-то ещё)    

• почему-то в некоторых работах  пишут иметь друзей Having friends и Present 
(нам друзей никто не подарит как подарок) 



Friendship collocations 

• To form a close friendship / to form close friendships 
• To form a lasting friendship
• To value friendship above anything else
• coordination of the relevant friendship elements 
• To develop deep, meaningful friendships.

• Deep friendship 
• Bond of  friendship 
• Friends
• Being a frient
The art of making friends
The art of being a friend
The ability to make friends 
The ability to be a friend 
To live in perfect amity 



Thoughts about 
friendship 

• Я сохраняю интересные цитаты и мысли (которые могут быть проблемой в другой работе и аргументами в этой) 

• In every friendship there has to be some give-and-take.
• friendships are a two- way street  
• The qualitative character of men and women's friendships was often distinctive, although mediated by 

social class and area differences.
•  Genuine friendship is, conceptually speaking, perfectly compatible.\
• Friendship attachments provide a sense of security and a sense of belonging which potentially counters 

isolation and loneliness
• The modified extended family, supplemented by friendships, provides substantial expressive and 

instrumental support but many do not expect informal care.

• All friendship relationships have fluid boundaries.
• People  may receive many comforts, but tend to be very guarded in their friendships.
• friendship among men is to be prized and cultivated.

  



Синонимы 
к поиску синонимов  тоже нужно учиться подходить в 
рамках контекста 

Friendship 
• Amity 
• Friendly relationship

Gift 
• The  talent 
• A special ability to do sth 
• Capability  
•  a magic touch (a special ability to 

do sth very well)   

• Present – как подарок – в этой проблеме  
явно не подходит 

• Prowess / artistry  - не подходит по 
смыслу 



ВВЕДЕНИЕ 

• Friendship is the greatest gift of life
• Подумаем над вводным предложением (topic sentence в котором мы перефразируем задачу и 

показываем тему)  Кстати, оно не обязательно- но навык тренируем, чтобы не рисковать )

• Friendship  has always been  valued   in human life.    (перифраз 
грамматический)   

• Показываем проблемный характер  There are people who are sure 
to be a friend  is the greatest talent  of a person while others have a 
different opinion. 

• Friendship  has always been  valued   in human life. There are people 
who are sure to be a friend  is the greatest talent  of a person while 
others have a different opinion.      31



Определение 
возможных позиций 

• Попробуйте выделить несколько   позиций и выберите ту, которую вам 
легче доказать

• The greatest gift we have is the gift of life
• A child is the greatest gift of life
• The unconditionsl love is the greatest gift a person can 

recieve
• Surprise is the greatest gift which  life can grant a person 
• Being healthy  is the greatest gift of life
• Luck is the greatest gift of life



Мнение Автора

• In my opinion, the greatest gift a person can receive in life is good 
luck. When a person is lucky, they  have a chance to get the most 
essential things in their life with little effort. People normally succeed 
through hard work, whereas the lucky ones perform their work  with 
the help of nature.   Besides, when a person is in great trouble, it is 
luck that  brings  good opportunities to cope with difficulties and   
positive feelings like hope and renewed interest in life. 123 



Мнение оппонента 

• However, there are people who believe the most powerful thing a person can 
receive in their life is friendship . First of all, to be a friend and to make 
friends are  the abilities not every person can possess. Moreover, these are 
the relations that change emotions and feelings for the better.  Friends are 
able to feel deep mental connection along with a mutual desire to share 
things and interests. Another positive aspect is to be engaged in the activities 
the other person suggests. 209  



Опровергаем оппонента 

The idea stated above seems well-argued, but I cannot share 
it. Friendship  often makes people  feel disappointed  as 
only few friends might be  true and reliable.  A person 
should constantly develop their  personality to be helpful 
and trustworthy that makes people nervous especially when 
friends are not grateful.  257 



Заключение

• Finally, good luck is really the greatest thing a person can 
be granted. 

• 259  words


